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Protokół Nr VI/2019 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 29 kwietnia 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 29 kwietnia 2019 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 13 radnych Gminy Żołynia (nieobecni byli radni Andrzej Całka i Tadeusz Leja); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia; 

3) Wójt Gminy Żołynia; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia; 

6) inspektor Urzędu Gminy Żołynia; 

7) informatyk Urzędu Gminy Żołynia; 

8) stypendyści stypendium rady gminy z Zespołu Szkół im. Adama Mickiewicza w Żołyni 

(Aleksandra Słupek, Fabian Dobek, Samanta Wojnar, Aleksandra Tkacz, Michał Wróbel, 

Paulina Decowska, Aleksandra Polak, Jakub Leja, Klaudia Sobuś). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019 - 2026; 

c) udzielenia przez Gminę Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego  

na realizację zadań publicznych; 

d) przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Żołynia”; 

e) wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego stanowiącego własność 

Gminy Żołynia położonego w budynku Ośrodka Zdrowia w Brzózie Stadnickiej; 

f) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia; 

g) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia w trybie 

bezprzetargowym; 

h) likwidacji Szkoły Podstawowej w Zmysłówce; 

i) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół im. Adama Mickiewicza w Żołyni, w skład 

którego wchodzi jedynie dotychczasowe Gimnazjum w Żołyni oraz Liceum 

Ogólnokształcące im. Adama Mickiewicza w Żołyni, w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące im. Adama Mickiewicza w Żołyni; 

j) utworzenia Zespołu Szkół w Żołyni; 

k) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Żołynia, pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze; 

l) przystąpienia Gminy Żołynia do Podkarpackiego Stowarzyszenia Samorządów 

Terytorialnych. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzył Piotr Foryt - Przewodniczący Rady Gminy Żołynia. Powitał 

zebranych, w tym nowo wybranych sołtysów sołectw Gminy Żołynia: Joannę Wal, Teresę 

Fus, Jana Busztę i Ryszarda Marka Macha. Przewodniczący pogratulował sołtysom wyboru 

na funkcję i wyraził nadzieję na dobrą współpracę sołtysów z radą gminy. Następnie złożył 

gratulacje uczniom Zespołu Szkół im. Adama Mickiewicza w Żołynia, którzy zdobyli 
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stypendia Rady Gminy Żołynia na II półrocze trwającego roku szkolnego. W tym kontekście 

przewodniczący rady gratulacje, wyrazy uznania i podziękowania skierował do rodziców 

uczniów, ich nauczycieli i wychowawców. Następnie przewodniczący oraz 

wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach wręczyli stypendystom dyplomy 

potwierdzające uzyskanie stypendiów. Odebrali je: Aleksandra Słupek, Fabian Dobek, 

Samanta Wojnar, Aleksandra Tkacz, Michał Wróbel, Paulina Decowska, Aleksandra Polak, 

Jakub Leja, Klaudia Sobuś. Nieobecna była uczennica Anna Witek. Po opuszczeniu sali 

posiedzeń przez stypendystów przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnych punktów 

porządku posiedzenia. 

 

Ad. 2 Przewodniczący rady gminy przeprowadził głosowanie związane z przyjęciem 

protokołu z poprzedniej sesji. Protokół  został przyjęty jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki 

imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 

 

 

Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Anna Kostyńska 

– Skarbnik Gminy Żołynia. Szczegółowo omówiła zapisane w uchwale zwiększenia 

wydatków, dochodów, przychodów i dotacji. Wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach 

zapytał, czy środki przeznaczane na zakup podłogi interaktywnej dotyczą doposażenia 

przedszkola gminnego. Skarbnik potwierdziła, że zakup będzie realizowany dla przedszkola  

i dodała, że wybór oddziału, do którego trafi urządzenie jest w gestii dyrektora, gdyż 

darczyńcy wspierający tę inicjatywę nie wskazali dokładnej lokalizacji. Więcej pytań nie 

zgłoszono, przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr 

VI/41/19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej zreferowała 

skarbnik gminy. Wyjaśniła, że zmiany wprowadzone do budżetu gminy pociągają za sobą 

konieczność dostosowania do nich prognozy finansowej. Dodała, że w WPF dane dotyczące 

wykonania budżetu za 2018 r. skorygowano zgodnie z rzeczywistością, gdyż w prognozie 

przyjmowanej przez radę w styczniu br. możliwe było to jedynie w oparciu o szacunki. Radni 

nie dyskutowali, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr 

VI/42/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 

2019 – 2026 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla powiatu łańcuckiego, 

związanej z budową chodnika przy drodze powiatowej w Brzózie Stadnickiej omówiła 

skarbnik gminy. Przypomniała, że gmina od lat partycypuje w kosztach budowy chodników 

przy drogach powiatowych. Ponieważ od lat gmina przeprowadzała całość inwestycji, 

uchwały w tej sprawie dotyczyły pomocy rzeczowej, tj. przekazania gotowego chodnika 

powiatowi. Tym razem powiat nie poinformował gminy, że przeprowadza w tym zakresie 

przetarg i że sam będzie to zadanie wykonywał. W związku z powyższym zaszła konieczność 

zmiany formy pomocy przewidzianej w uchwale, z pomocy rzeczowej na pomoc finansową. 
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Skarbnik zaznaczyła, że nie zmieni się tak kwota pomocy – 100 tys. zł, jak i zakres 

budowanego chodnika – 140 mb. Radni nie zadawali pytań, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/43/19  w sprawie udzielenia przez Gminę 

Żołynia pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego na realizację zadań publicznych 
została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; 

NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków przedstawił Jan Mazurek – inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Wspomniał, że projekt 

regulaminu uzyskał stosowną opinię Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Rzeszowie Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, a zawarte w niej uwagi 

naniesiono na projekt wniesiony pod obrady. Wyjaśnił, że regulamin określa warunki 

działania przedsiębiorstw świadczących usługi dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Żołynia. Radni nie dyskutowali, przewodniczący przeprowadził głosowanie 

nad uchwałą. Uchwała Nr VI/44/19  w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żołynia” została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol 

Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, 

Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały wyrażającej zgodę na oddanie w najem lokalu użytkowego  

w budynku Ośrodka Zdrowia w Brzózie Stadnickiej przedstawił Jan Mazurek – inspektor 

Urzędu Gminy Żołynia. Przypomniał, że dotychczasowy najemca – Centrum Medyczne  

z Łańcuta – zrezygnował z najmu, a w jego miejsce gmina znalazła kolejnego. Ponieważ 

wynajem dotyczy okresu dłuższego aniżeli 4 lata, organem właściwym do podjęcia decyzji 

jest rada gminy. Inspektor zaznaczył, że nowy najemca będzie również prowadził usługi  

z zakresu ochrony zdrowia. Przewodniczący rady gminy podziękował radnym, którzy 

włączyli się w poszukiwania nowego najemcy, który zapewni funkcjonowanie ośrodka 

zdrowia w Brzózie Stadnickiej. Wobec braku innych głosów przewodniczący rady 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/45/19  w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w najem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Żołynia 

położonego w budynku Ośrodka Zdrowia w Brzózie Stadnickiej została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości przedstawił Waldemar Natoński –

Sekretarz Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że projekt przygotowano odpowiadając na wniosek 

mieszkańców zainteresowanych zakupem działki. Podkreślił, że będzie ona sprzedawana  

w przetargu. Radnym wraz z projektem uchwały dostarczono szkic pokazujący lokalizację 

działki. Radni nie dyskutowali, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. 

Uchwała Nr VI/46/19  w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 
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Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w trybie bezprzetargowym 

przedstawił sekretarz gminy. Powiedział, że uchwałę przygotowano w związku z wnioskiem 

mieszkańców zainteresowanych jej zakupem. Wyjaśnił, że z uwagi na położenie i małą 

powierzchnię może być ona jedynie zagospodarowana przez wnioskodawcę, stąd możliwość 

sprzedaży bez przetargu. Uchwała Nr VI/47/19  w sprawie sprzedaży nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Żołynia w trybie bezprzetargowym została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Zmysłówce przedstawił 

Artur Gerersdorf – Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  

w Żołyni. Przypomniał, że 28 stycznia br. rada gminy podjęła uchwałę intencyjną w tej 

sprawie, w której upoważniła wójta do podjęcia stosownych działań. Dyrektor poinformował 

zebranych, że zgodnie z obowiązującą procedurą o zamiarze likwidacji szkoły powiadomiono 

rodziców jej uczniów oraz dzieci uczęszczających do znajdującego się przy niej oddziału 

przedszkolnego, uzyskano również stosowną opinię Podkarpackiego Kuratorium Oświaty. 

Dodał, że głównym i powszechnie znanym powodem likwidacji szkoły jest bardzo mała 

liczba uczęszczających do niej uczniów. Powiedział, że wśród rodziców jest zrozumienie dla 

tej sprawy, a uczniom likwidowanej szkoły zapewniona zostaje możliwość kontynuowania 

nauki w Szkole Podstawowej Nr 1 w Żołyni oraz w gminnym przedszkolu, w tym w nowym 

jego oddziale, przygotowywanym na bazie remizy OSP w Kopaniach Żołyńskich. Radni nie 

dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała 

Nr VI/48/19  w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Zmysłówce została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia  żołyńskiego zespołu szkół w liceum 

ogólnokształcące przedstawił dyrektor GZEAS w Żołyni. Wyjaśnił, że w związku  

z wygaszaniem gimnazjów, z mocy prawa z dniem 1 września 2019 r. zespół szkół stanie się 

czteroletnim liceum ogólnokształcącym. Zgodnie z przepisami nowy stan dodatkowo musi 

potwierdzić rada gminy. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący rady 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/49/19  w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zespołu Szkół im. Adama Mickiewicza w Żołyni, w skład którego 

wchodzi jedynie dotychczasowe Gimnazjum w Żołyni oraz Liceum Ogólnokształcące im. 

Adama Mickiewicza w Żołyni, w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące w im. Adama 

Mickiewicza w Żołyni została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  

ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz 

Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech 

Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 

Po przegłosowaniu uchwały dyrektor GZEAS dopowiedział, że w stosunku do 

przekazanego radnym projektu, po uzgodnieniu z nadzorem wojewody wprowadzono zmianę 

w paragrafie dotyczącym wejścia w życie uchwały. Wejście w życie po publikacji  

w dzienniku urzędowym województwa zamieniono na wejście z dniem podjęcia. Wobec tych 

wyjaśnień przewodniczący rady odczytał zmieniony paragraf uchwały i ponownie 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 
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Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia nowego zespołu szkół w Żołyni przedstawił 

dyrektor GZEAS. Powiedział, że w związku zakończeniem funkcjonowania zespołu szkół 

łączącego gimnazjum i liceum, a także w sytuacji stosunkowo niewielkiej ilości uczniów 

uczęszczających do liceum, proponuje się, aby w nowy zespół połączyć Szkołę Podstawową 

Nr 1 w Żołyni oraz liceum ogólnokształcące. Takie rozwiązanie pozwoli na osiągnięcie 

oszczędności, gdyż placówka będzie mieć jednego dyrektora oraz usprawni wykorzystanie 

zaplecza szkół oraz zarządzanie kadrą. Dyrektor podkreślił, że nie będzie zwolnień 

nauczycieli, staną się oni bowiem pracownikami nowego zespołu szkół. Dodał, że uchwała 

nadaje zespołowi szkół akt założycielski. Piotr Dudek Wójt Gminy Żołynia powiedział, że  

w związku z utworzeniem nowej szkoły przed końcem roku szkolnego zostanie 

przeprowadzony konkurs na jej dyrektora. Zaznaczył, że planowane połączenie szkół ułatwiło 

prace nad ich arkuszem organizacyjnym i dla wszystkich nauczycieli znalazły się godziny 

pracy. Radni nie dyskutowali, przewodniczący przeprowadził glosowanie nad uchwałą. 

Uchwała Nr VI/50/19  w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Żołyni została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej 

Całka, Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały określającej tygodniowy obowiązek wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli przedstawił dyrektor GZEAS. Wyjaśnił, że od 1 września br. wchodzi przepis 

zobowiązujący samorządy do określenia tego wymiaru. Powiedział, że do tej pory kwestii tej 

nie regulowała ustawa, więc samorządy przyjmowały różne rozwiązania: 22, 25 godzin 

tygodniowo, bądź podejścia uśrednione. Przypomniał, że w Gminie Żołynia wymiar ustalony 

był na 22 godziny tygodniowo i tak też zaproponowano w projekcie uchwały wniesionym pod 

obrady. Dyrektor dodał, że taki wymiar pracy zaopiniowały pozytywnie nauczycielskie 

związki zawodowe. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/51/19  w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żołynia, pracujących z 

grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol 

Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, 

Tadeusz Leja. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia gminy do Podkarpackiego Stowarzyszenia 

Samorządów Terytorialnych przedstawił sekretarz gminy. Wyjaśnił, że wójt gminy otrzymał 

zaproszenie gminy do wstąpienia w szeregi PSST. Po rozmowach wójta i przewodniczącego 

rady zapadła decyzja, aby spróbować współpracy w ramach stowarzyszenia, któremu 

przewodniczy marszałek województwa i które skupia większość samorządów Podkarpacia. 

Sekretarz dodał, że urzędnicy gminni patrząc na cele statutowe stowarzyszenia łączą 

członkostwo w nim z zwiększeniem szans gminy przy zabieganiu o środki pomocowe 

dzielone na szczeblu województwa. Ponadto PSST organizuje szkolenia dla kadry 

urzędniczej, w których udział dla członków stowarzyszenia jest tańszy. Sekretarz podał 

koszty członkowstwa gminy w PSST - 700 zł rocznie oraz omówił procedurę wejścia w jego 

skład – po uchwale rady gminy przyjęcie gminy w skład PSST zatwierdza uchwałą jego 

zarząd. Stwierdził, że gmina może spróbować jak współpraca będzie się układała przez rok,  

a następnie zdecydować o ewentualnej jej kontynuacji. Radni nie dyskutowali, 

przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/52/19  w sprawie 
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przystąpienia Gminy Żołynia do Podkarpackiego Stowarzyszenia Samorządów 

Terytorialnych została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 Wyniki imienne:  ZA (13) 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik; NIEOBECNI (2): Andrzej Całka, Tadeusz Leja. 

 

Ad. 4 W punkcie spraw różnych wójt gminy przedstawił radnym zaproszenie do udziału 

w X Pielgrzymce Samorządów Terytorialnych organizowanej 7 maja br. w Lubaczowie. 

Następnie pogratulował nowo wybranym sołtysom i wyraził nadzieję na dobrą współpracę. 

Radny Maciej Dąbek przedstawił zebranym informacje dotyczące uczestnictwa Gminy 

Żołynia w konkursie Podwórko Talentów Nivea. Podziękował osobom zaangażowanym w to 

przedsięwzięcie oraz zachęcił do głosowania na lokalizację podwórka w Zakąciu. Do udziału 

w konkursie zachęcali również radni Tomasz Mach oraz Jerzy Szpila. 

Radny Jerzy Szpila wnioskował o zajęcie się na nowo podziałem kosztów 

funkcjonowania gminnego systemu gospodarki odpadami. Powiedział, że małe liczebnie 

gospodarstwa domowe ponoszą w porównaniu z gospodarstwami dużymi niewspółmiernie 

duże koszty. Wniosek ten poparła radna Anna Wójcik. Przewodniczący rady wspomniał, że 

na ostatnich zebraniach wiejskich sprawa ta została wywołana i rzeczywiście jest znacznym 

problemem dla części mieszkańców gminy. Wójt gminy powiedział, że problem ten dotyczy 

całej Polski, gdyż koszty gospodarki odpadami w ciągu roku wzrosły o 100-300%. Mówił  

o tym, że nie ma idealnego systemu poboru opłat, gdyż przy podejściu od mieszkańca bardzo 

trudne staje się egzekwowanie należnych płatności, o czym przekonała się sąsiednia Gmina 

Białobrzegi. Wójt zapowiedział, że na kolejnej sesji będzie podejmowana uchwała dotycząca 

sposobu naliczania opłaty, a także uchwała w sprawie jej wysokości. Przypomniał, że tylko 

do końca czerwca gmina ma umowę na wywóz i zagospodarowanie odpadów. W pierwszym 

przetargu na kolejny okres usługodawca zaoferował cenę o 100 tys. zł wyższą od 

obowiązującej. Przetarg unieważniono, ale należy się spodziewać, że kolejny nie przyniesie 

znaczących oszczędności i zapewne będzie podwyżka cen. Wójt zasygnalizował możliwość 

wejścia w porozumienie z Gminą Krzeszów posiadającą wysypisko śmieci, co mogłoby 

nieznacznie obniżyć koszty składowania odpadów. Mówił również o sprawach dzikich 

wysypisk na terenie gminy, w tym o wysypisku w Brzózie Stadnickiej, którego usunięcie 

może kosztować około 20 tys. zł. Wspomniał o rozmowach prowadzonych w tej sprawie  

z właścicielami nieruchomości, na której się ono znajduje. Wójt zwrócił się do radnych, aby 

problem gospodarki śmieciami przemyśleć przed kolejnymi posiedzeniami komisji oraz sesją 

rady gminy, na której trzeba będzie przyjąć jakieś rozwiązania. O wcześniejsze 

przepracowanie tej sprawy zaapelował do radnych przewodniczący rady i zapowiedział, że 

będzie ona przedmiotem posiedzeń komisji. Przewodniczący rady powrócił do zebrań 

wiejskich informując radnych, że zebrane podczas nich wnioski będą rozwiązywane  

w najbliższych tygodniach. Zaznaczył, że wiele zadań można rozwiązać bezkosztowo. 

Sołtys Sołectwa Smolarzyny Joanna Wal poprosiła, aby pracownicy interwencyjni urzędu 

gminy uprzątnęli piasek naniesiony na teren przystanku autobusowego, znajdującego się koło 

SP w Smolarzynach. Powiedziała również, że jej zdaniem porządek w rowach przy drogach 

powiatowych powinien utrzymywać ich zarządca. Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka Jan 

Buszta wnioskował o skierowanie pracowników grupy remontowej do naprawy dróg 

gminnych. Na wnioski radnych odpowiedział wójt gminy. Poinformował, że po okresie 

zimowym rowy dróg powiatowych i drogi wojewódzkiej uporządkowali pracownicy urzędu 

gminy. Powiedział, że porządek przy drodze powiatowej powinien raz na miesiąc, bądź raz na 

2 miesiące wykonywać powiat, jednak tego nie robi.  Podobna sytuacja jest w pozostałych 

gminach powiatu. Odnośnie naprawy dróg gminnych zadeklarował, że jeżeli w sołectwach 

zostanie zapewniona praca koparki do załadunku kamienia, to wówczas do pracy zostanie 

skierowana tam ekipa remontowa urzędu.  



7 

 

 

Radny Jerzy Szpila wnioskował u ustawienie przy drogach koszy na śmieci, co być może 

rozwiąże problem z zaśmiecaniem rowów. Wyraził nadzieję, że może część kosztów ich 

wywozu pokryje samorząd powiatu. Wójt i przewodniczący rady mówili, że utrzymanie 

porządku bardzo trudno wyegzekwować od powiatu i sprawa ta ostatecznie spada na gminę. 

Przewodniczący rady apelował, aby uczulać mieszkańców gminy w kwestii dbania  

o porządek. Wspomniał, że w urzędzie gminy planowane jest zorganizowanie akcji społecznej 

sprzątania przestrzeni gminy, w której miałyby wziąć udział całe rodziny. Powiedział, że do 

działań porządkowych szkoły już nie mogą angażować uczniów, z uwagi na występujące 

zagrożenia, np. możliwość zakażenia boreliozą. 

Radny Jerzy Szpila wnioskował również o zamówienie dla gminy przejazdu rejestratora 

firmy Google, która zobrazowałaby dla usługi Street View wygląd otocznia również 

bocznych dróg gminnych. Radny stwierdził, że byłaby to świetna promocja gminy. 

Radni nie zabierali więcej głosu,  przewodniczący rady podziękował zebranym za 

przybycie i zamknął obrady o godzinie 17.15. 

 

Sporządził:      

                                                                                                      


